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ετοιμόρροπες οικοδομές

Υλικά χωρίς πρότυπα μέχρι και το 1985
Η κατάρρευση των δύο μπαλκονιών στην Πάφο έχει φέρει μία γενικότερη αναστάτωση

αφού όλες οι επαρχίες είναι γεμάτες με κτήρια πολλών δεκαετιών
Στην Κύπρο τα πρώτα πρότυπα για την ανέγερση οικοδομών και υλικών εισήχθησαν

μόλις στα μέσα του 1980 Μέχρι τότε δεν υπήρχαν επίσημες προδιαγραφές
Τα αυστηρά πρότυπα ξεκίνησαν από την είσοδο μας στην ΕΕ δηλαδή απ

το 2005 και μετά ΣΕΛ 5
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Κτήρια και υλικά χωρίς πρότυπα μέχρι το 1985
Η κατάρρευση των δύο μπαλκονιών στην Πάφο έχει προβληματίσει, αφού όλες οι επαρχίες είναι γεμάτες με κτήρια πολλών δεκαετιών. Πότε
εισήχθησαν στην Κύπρο πρότυπα για την ανέγερση οικοδομών; Ποιος πιστοποιεί την ποιότητα των προϊόντων που εξάγει το κάθε λατομείο;
Ο πρόεδρος του Πανευρωπαϊκού Συνδέσμου Λατομείων (UEPG), Αντώνης Αντωνίου Λατούρος, εξηγεί τι έχει αλλάξει τις τελευταίες δεκαετίες

ΓΡΑΦΕΙ: ΝΑΤΑΛΙΑ Κ. ΔΑΛΙΑΝΗ	

Η
κατάρρευση των δύο
μπαλκονιών στην Πάφο μέσα
σε μόλις λίγες ώρες, ο
τραυματισμός εφτά ανθρώπων

(τρεις στο πρώτο περιστατικό και
τέσσερις στο δεύτερο), και όλα όσα
ακολούθησαν μεταξύ Νίκου Νουρή,
Φαίδωνα Φαίδωνος και ΕΤΕΚ,
έβαλαν και πάλι το ζήτημα της
ασφάλειας των κτηρίων στο τραπέζι.
Το γεγονός ότι κανένας δεν ανέλαβε
την ευθύνη της κατάρρευσης των
μπαλκονιών, και ότι υπουργός
Εσωτερικών και δήμαρχος Πάφου
έμειναν μόνο στην ανταλλαγή
πυρών, φαίνεται πως έχει
προβληματίσει σημαντικά, αφού όλες
οι επαρχίες είναι γεμάτες με κτήρια
πολλών δεκαετιών, για την ασφάλεια
των οποίων δεν μπορεί να εγγυηθεί
κανένας. Το ΕΤΕΚ απ' την πλευρά του
εξακολουθεί να φωνάζει και να
ισχυρίζεται ότι εδώ και χρόνια ζητά
να θεσμοθετηθεί η τακτική
επιθεώρηση των οικοδομών,
δεχόμενο ωστόσο κατηγορίες ότι
προσπαθεί να δημιουργήσει νέες
θέσεις εργασίας στους μηχανικούς. Ο
πρόεδρος του ΕΤΕΚ, Κωνσταντίνος
Κωνσταντής, μιλώντας στον «Π»
τόνισε ότι υπάρχει μία σχετική
κινητικότητα η οποία είναι πολύ καλή,
πριν θρηνήσουμε θύματα.
Υπογράμμισε δε ότι ελπίζει να μην
είναι ένα πυροτέχνημα το οποίο
μόλις σβήσουν τα φώτα της
δημοσιότητας θα σβήσει και αυτό,
προσθέτοντας ότι «δεν υπάρχει η
πολυτέλεια του χρόνου. Δεν είμαστε
στο παρά πέντε, αλλά στο και πέντε.
Μέχρι στιγμής ήμασταν τυχεροί που
δεν έχει υπάρξει θάνατος. Μιλάμε για
εγκληματική αδιαφορία».

Χωρίς πρότυπα μέχρι τα μέσα '80
Ο πρόεδρος του Πανευρωπαϊκού
Συνδέσμου Λατομείων (UEPG),
Αντώνης Αντωνίου Λατούρος,

Σύμφωνα με τον πρόεδρο του Πανευρωπαϊκού Συνδέσμου Λατομείων (UEPG), Αντώνη Αντωνίου

Αατούρου, η Κύπρος έχει σήμερα πολύ πιο αυστηρές διαδικασίες για την ανέγερση οικοδομών απ'
ό,τι άλλες -μεγάλες- χώρες της ΕυρωπαϊκήςΈνωσης.

μιλώντας στον «Π» εξήγησε τι
ακριβώς συμβαίνει με τα προϊόντα
που διοχετεύει το κάθε λατομείο,
ποιος τα πιστοποιεί και βάσει ποιων
προτύπων χτίζονταν από το
παρελθόν μέχρι σήμερα όλες οι
οικοδομές στην Κύπρο. Σύμφωνα με
τον ίδιο, τα πρώτα πρότυπα
εισήχθησαν στα μέσα της δεκαετίας
του '80 και ήταν μόνο κυπριακά,
δηλαδή ίσχυαν μόνο στην Κύπρο.
Μέχρι τότε δεν υπήρχαν επίσημα
πρότυπα βάσει των οποίων θα
έπρεπε να χτίζονταν οι οικοδομές, με
αποτέλεσμα οι μέθοδοι και τα υλικά
τα οποία χρησιμοποιούνταν να είναι
αμφιβόλου ποιότητας.

Κομβικό το 2005
Τα πράγματα άλλαξαν μετά την
είσοδο της Κύπρου στην Ευρωπαϊκή
Ένωση, και συγκεκριμένα το 2005
όταν εισήχθησαν στη χώρα τα
ευρωπαϊκά πρότυπα. Δηλαδή τα

πρότυπα τα οποία ακολουθούσαν και
οι υπόλοιπες χώρες της'Ενωσης. Ο κ.
Αντωνίου διευκρίνισε ότι πάνω σε
αυτές τις ευρωπαϊκές προδιαγραφές
κάθε χώρα εισαγάγει και τις δικές της
παραμέτρους, ανάλογα με το
ανάγλυφο, το πέτρωμα του εδάφους
κ.λπ. Σύμφωνα με τον ίδιο, τα
πράγματα σχετικά με την
πιστοποίηση των υλικών και τις
προδιαγραφές ανέγερσης
οικοδομών άρχισαν να γίνονται πολύ
καλύτερα απ' τη στιγμή που
εισήχθησαν στην Κύπρο οι
ευρωπαϊκές προδιαγραφές. Και αυτο
γιατί οι έλεγχοι άρχισαν να γίνονται
πολύ συχνότερα απ' ό,τι παλιότερα.
Συγκεκριμένα, πλέον εφαρμόζεται η
διαδικασίας της Επιτήρησης Αγοράς,
κατά την οποία αρμόδιοι επισκέπτες
μία με δύο φορές τον μήνα παίρνουν
δείγματα απ' τα προϊόντα που
διοχετεύει το κάθε λατομείο. Εάν
κάποιο απ' τα υλικά είναι εκτός

Τα πρώτα
πρότυπα
εισήχθησαν
στα μέσα της
δεκαετίας του
'80 και ήταν

μόνο κυπριακά,
δηλαδή ίσχυαν

μόνο στην

Κύπρο. Μέχρι
τότε δεν
υπήρχαν
επίσημα
πρότυπα βάσει
των οποίων
θα έπρεπε
να χτίζονταν
οι οικοδομές,
με αποτέλεσμα
οι μέθοδοι και
τα υλικά
τα οποία

χρησιμοποιούνταν 

να είναι
αμφιβόλου
ποιότητας

προδιαγραφών, τότε το λατομείο
προειδοποιείται και καλείται να κάνει
διορθωτικές ενέργειες. Εάν ληφθεί
επαναληπτικό δείγμα και ακόμα
υπάρχει παρέκκλιση των
προδιαγραφών, τότε απαγορεύεται
το συγκεκριμένο υλικό. «Αυτό»,
αναφέρει ο ίδιος, «δείχνει ότι
γίνονται πολύ προσεχτικές κινήσεις,
ότι οι διαδικασίες έχουν ένα
συγκεκριμένο πρωτόκολλο και
πωςό,τι χτίζεται σήμερα έχει
ελεγχθεί από πολλές παραμέτρους».
Ο κ. Αντωνίου διευκρίνισε επίσης ότι
η Κύπρος έχει πολύ πιο αυστηρές
διαδικασίες για την ανέγερση
οικοδομών απ' ό,τι άλλες -μεγάλες-
χώρες της Ευρωπαϊκής'Ενωσης.

Άγνωστο τι έγιναν οι 300
Υπενθυμίζεται ότι το περασμένο
Σαββατοκύριακο ο δήμαρχος Πάφου,
Φαίδωνας Φαίδωνος, ανέφερε ότι ο
δημοτικός μηχανικός του Δήμου
Πάφου έδωσε κατάθεση στην
Αστυνομική Διεύθυνση Πάφου για να
διερευνηθούν πιθανές ποινικές
ευθύνες για ενδεχόμενες
παραλείψεις για την κατάρρευση των
δύο μπαλκονιών στην Πάφο και ότι
το θέμα μελετάται περαιτέρω από
τον νομικό σύμβουλο του δήμου.
Επίσης, δήλωσε ότι υπέγραψε
επιστολές-ειδοποιήσεις με βάση τον
περί Οδών και Οικοδομών Νόμο, με
τις οποίες καλούνται οι ιδιοκτήτες
των διαμερισμάτων να διορίσουν
άμεσα μελετητή για επισκευή της
οικοδομής με τρόπο που να είναι
ασφαλής. Επιπρόσθετα, ο κ.
Φαίδωνος τη Δευτέρα έθεσε το όλο
θέμα στο δημοτικό συμβούλιο της
Πάφου προκειμένου να αποφασισθεί
τι ακριβώς θα γίνει με την έξωση των
300 περίπου ατόμων που μένουν σε
επικίνδυνα κτήρια, ωστόσο, από τη
Δευτέρα δεν υπάρχει καμία
ενημέρωση και πληροφορία για το τι
τελικά αποφασίσθηκε με τις εξώσεις
των 300 από ετοιμόρροπα και
επικίνδυνα υποστατικά.
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